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ACTA DE LA COMISSIÓ ESPECIAL PER A LA TRANSPARÈNCIA 
 
Núm. de la sessió:  3/2023 

Caràcter: ordinària 

Data: 7 de març de 2023 

Hora: de 10.00h a 11.10h 

Mitjançant sistema electrònic Teams 

  
Assistents 

 
 María Burrel Badía,   Grup Municipal Cs (Presidenta) 
 Jordina Freixanet Pardo,  Grup Municipal ERC-AM 
 Jaume Sellés Santiveri,  Grup Municipal PSC 
 Begoña Iglesias Delgado,  Grup Municipal PSC  
 Juan R. Castro Huguet,  Grup Municipal JxCat Lleida 
 Marta Gispert Rocasalbas,  Grup Municipal JxCat Lleida 
 Elena Ferre Toldrà,   Grup Municipal Comú de Lleida 
 Sergi Talamonte Sánchez  Grup Municipal Comú de Lleida 
 Antònia Maller Lafont,  Grup Municipal PP 
 Sergio González Arroyo,  Regidor no adscrit 
 Ángeles E. Ribes Duarte,  Regidora no adscrita 
 José María Córdoba Alòs,  Regidor no adscrit 
 Joan Ramon Barri Paris,  Junta de Personal 
 Santiago Castany Cortí,   Comitè d’empresa 
 Jordi Sanuy Vallés,    Interventor 
 Elisenda Sas Serra,   Adjunta Secretaria General 
 Toni García Jiménez,   Vicesecretari  
 Cristina Sàiz Cayuela,  Cap d’acció participativa 
 Gemma Badia Herranz,  Secretària executiva 
 

 
S’han excusat d’assistir-hi: 

 Ignasi Amor Bergé,   Grup Municipal ERC-AM 
 Francesc Caballero García,  FAVLL 

 
 
De conformitat amb les previsions dels acords del Cartipàs municipal, aquesta Comissió és 
presidida per la regidora del Grup Municipal de Ciutadans, Sra. Maria Burrel Badía. 
 
Ordre del dia 
 

1. Lectura i aprovació de l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària de 7 de febrer de 
2023. 

 
2. Seguiment d’acords. Informacions a la Comissió. 
 
3. Precs i preguntes. 
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1. Lectura i aprovació de l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària de 7 de febrer de   
2023. 
 
Als membres de la comissió se’ls ha tramés l’esborrany de l’acta de la sessió anterior, que 
es dona per llegida i s’aprova per unanimitat. 

 
2. Seguiment d’acords. Informacions a la Comissió. 
 

La Presidenta explica que en el passada Comissió es va aprovar la compareixença del Sr. 
Postius i per aquest motiu se li va enviar un requeriment, i comenta ha estat declinat. 
Recorda que les compareixences són voluntàries i per tant el Sr. Postius s’ha acollit al dret 
de no comparèixer. 
 
La Secretària exposa la informació que li han facilitat els companys d’e-administració en 
relació a l’11a edició de l’enquesta Infoparticipa, la qual en passades Comissions ja s’havia 
comentat que s’estava fent la valoració i doncs ara ja es pot dir, que ha finalitzat l’etapa de 
les avaluacions i ens han comunicat, que l’Ajuntament de Lleida, té 51 dels 52 indicadors 
validats en el Mapa Infoparticipa, i per tant ens trobem en un 98.08%. Comenta que a l’igual 
que en edicions anteriors hi ha un indicador que no es compleix i és el corresponent a les 
Cartes de Serveis. Indica que aquest any hi ha hagut una dificultat i una complexitat afegida 
per tal d’aconseguir aquests 52 indicadors, i és que el nivell d’exigència quantitativa i 
qualitativa dels continguts, la forma i la ubicació d’aquests en la web i en el Portal de 
Transparència s’ha incrementat considerablement.  
Arran d’aquesta exigència per part d’Infoparticipa, s’ha fet una adequació i millora de les 
informacions ja publicades, com per exemple en: 
- L’espai de retiment de comptes s’ha inclòs el balanç d’execució del Pla d’Acció Municipal 

(PAM). 
- En l’apartat actualitat s’ha creat un nou espai amb el nom “els grups municipals i 

regidor/es no adscrits/es opinen”, on s’han recollit tots els articles d’opinió publicats a la 
revista de la Paeria per part dels diferents grups municipals i regidor/es no adscrits/es, i 
també s’ha creat una nova entrada amb la informació de les mocions presentades pels 
diferents grups municipals i els regidors/es no adscrits/es, agrupades per anualitats.  

- Referent a l’estructura i organització de la publicació de les retribucions dels càrrecs 
electes, personal eventual directiu, gabinet d’alcaldia i personal eventual dels grups 
municipals, també s’ha millorat aquesta estructura i organització amb quadres separats 
per aquesta classificació. 

Amb aquests indicadors comentats, es pot obtenir el segell d’Infoparticipa, però abans s’ha 
de reunir el Consell certificador d’Infoparticipa, per fer la valoració oficial i es determinarà si 
s’aconsegueix o no el segell. 
 
Un altre aspecte a comentar és en relació a l’Índex de Maduresa Digital del Consorci AOC, 
el qual avalua el grau de maduresa de la transformació digital dels ens públics, i comenta 
que a partir de la puntuació final s’atorguen, anualment, a les administracions locals, els 
reconeixements d’Administració Oberta per part del Consorci AOC. Exposa que s’ha 
efectuat la valoració i es parteix d’un conjunt d’indicadors els quals es revisen i on els 
companys d’e-administració poden efectuar esmenes per acreditar quins es compleixen i 
quins no. Explica que hi havia algun indicador que sí el teníem, però no havia estat valorat, 
com per exemple: 
- L’indicador de Factures-e, en el qual s’ha comunicat el total de les factures registrades 

a través de FACE. 
- L’indicador de Notificacions-e, en el qual només hi havia comptabilitzades les 

notificacions enviades per e-Notum i s’ha acreditat també el número de notificacions 
electròniques mitjançant la plataforma de GTT. 
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- Els indicadors de Normativa Registre-e, Bústia ètica i Dret accés a la informació, no 
constaven com actius al Consorci AOC i per tant s’ha comunicat que estan disponibles 
a la web de l’ens i s’han indicat els enllaços per a la seva verificació i per tant s’han 
computat dins dels indicadors. 

Explica que s’han efectuat aquestes validacions i ara es resta a l’espera de què donin la 
valoració final per saber si s’atorga el reconeixement a l’Ajuntament. 
 
La Sra. Freixanet afirma que cada any apareixen nous indicadors i nous sistemes, i enguany, 
pel que fa a Infoparticipa, ha estat una feina ingent per part de l’equip de Secretaria General i 
mostra l’agraïment a la feina feta durant gairebé un mes i mig, i comenta que no és una feina 
endebades ja que aquesta recollida pot ser molt interesant alhora de saber en quines qüestions 
hem de millorar.  
En relació a les Cartes de Serveis explica és un tema recurrent que no han pogut abordar en 
aquest temps i que es preveu fer-ho de cara l’any vinent ja que requereix d’una feina transversal 
amb tots i cadascun dels serveis, comenta que és una feina que es va iniciar prèvia a la 
pandèmia i evidentment es va col·lapsar i per tant està d’acord en què és un tema que s’ha de 
reprendre. 
Per altra banda, malgrat és evident que s’ha complert l’indicador del compliment del PAM, 
explica s’estan ficant molt forts amb el tema dels compliments dels plans d’acció municipals i 
per tant hi ha un informe penjat que en dona compliment, però per l’any vinent s’està treballant, 
fins hi tot s’ha adquirit l’eina, per tal que pugui ser dinàmic i serveixi d’instrument de control de 
l’acció política i que permeti anar-hi implementant tots els indicadors que s’han de dur a terme. 
Exposa que la web actual això no ho permet ja que requereix d’adaptacions, però manifesta 
que s’hi està treballant a nivell informàtic i per tant l’any vinent ja es disposarà de l’eina per tal 
que sigui més fàcil la recollida de dades. 
També exposa respecte la Fira de la Contractació Pública que es va dur a terme els dies 21, 
22 i 23 de febrer, en que agraeix la participació de la Sra. Ferre i creu que es va fer un avanç 
important a nivell de la Fira. Explica que hi havia 77 contractes presentats per 26 tècnics i 
tècniques de l’Ajuntament, i es van mantenir 54 entrevistes ràpides, més enllà de la gravació 
de la Fira. Explica que enguany al fer-la durant tres dies no es va col·lapsar com en altres 
ocasions i tothom va poder ser atès. 
En segon lloc, exposa que atès que s’han rebut queixes respecte el funcionament de l’Oficina 
Municipal d’Atenció Ciutadana en relació a les cites prèvies, informa que s’ha ficat en marxa un 
nou servei de WhatsApp, el qual 48h abans de la cita enviarà automàticament un missatge 
recordant el dia i l’hora de la cita i també donarà la possibilitat de confirmar-la o rebutjar-la en 
cas que ja no és necessiti, evitant així gairebé un 30% de les cites fallides i d’aquesta manera 
es donarà la possibilitat a altres ciutadans de poder utilitzar-la. Aquest servei abans el feia una 
persona la qual es dedicava a trucar, una per una, totes les persones per tal de verificar la seva 
assistència. Manifesta que ha estat un servei molt ben valorat per part dels usuaris i que 
l’objectiu es arribar a un sistema de cites de no més enllà d’una setmana. 
I per últim, es vol assegurar que tots els grups municipals hagin rebut l’escrit de part de la 
Comissió d’Ètica respecte la suspensió de les activitats durant els mesos de campanya 
electoral. Manifesta que és un òrgan que funciona de manera independent al govern i per tant 
tan sols es limita a posar-ho en coneixement aquí i a verificar que tothom l’hagi rebut. 
 
La Sra. Gispert exposa que té dos punts sobre taula referits a la seva Regidoria de Participació, 
els quals vol compartir en aquesta Comissió amb ànim de solucionar, vehicular, fer-ho fàcil i 
per tant en demana tota la complicitat. 
Pel que fa al primer punt, posa en coneixement que es va acordar entre tots els grups polítics 
i regidors i regidora no adscrits, una disposició transitòria sobre l’ús dels centres cívics i es va 
fer en el marc d’una Comissió Informativa d’Economia i Presidència en data 18 de març de 
2022, i manifesta que un cop aprovada, ningú posteriorment n’ha fet cap altra proposta al 
respecte. Explica que es va haver de fer aquesta disposició transitòria perquè el Reglament no 
és massa clar en aquest punt, i tot i que el ROM es va aprovar recentment, en el seu article 
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64.3 literalment diu; els diferents grups polítics i les regidores i regidors no adscrits podran fer 
ús dels locals municipals per a celebrar reunions o sessions de treball amb les associacions i 
entitats ciutadanes i en l’article 73 relatiu a rebre als ciutadans i ciutadanes diu que; sempre ha 
de ser per tractar qüestions pròpies del seu càrrec o de la seva representació sense perjudici 
de les normes d’utilització dels locals municipals. També exposa que el ROM literalment diu; 
les sales assignades als grups municipals i als regidors no adscrits avui en dia són, la Sala A i 
B de l’edifici Paeria per a reunions de petit format i la Sala Jaume Magre de forma gratuïta, 
sempre i quan s’utilitzi en els horaris d’obertura establerts. Reconeix que la voluntat de l’actual 
govern és procedir amb la renovació d’aquest Reglament, però fins que això no es reguli, el 
criteri de la regidoria de Participació recorda que és el següent: els grups municipals i els 
regidors no adscrits podran demanar l’ús de centres de cívics per concertar reunions i actes 
(art. 64.3 i 73 del ROM), es contrastarà amb el departament de Participació per tal de garantir 
que no coincideixi amb una altra activitat, es revisarà per horaris, que no suposi cap despesa 
addicional a l’Ajuntament i en cas que el personal realitzi hores extraordinàries, aquestes 
repercutiran en el grup municipal que se’n faci càrrec directament o serà denegat l’espai, i 
només es podrà presentar per part dels grups municipals de la Paeria, regidors i regidores no 
adscrits. A banda si la petició ve per part d’un partit polític amb o sense representació se’ls 
deriva a la Sala Jaume Magre o Sala Alfred Perenya; s’entén per acte polític tots aquells que 
siguin organitzats directament per un partit i no un grup municipal i que la seva finalitat no sigui 
estrictament una trobada, ni reunió, etc, en l’àmbit municipal i per a realitzar les tasques com a 
regidora o regidor. Explicat això, manifesta que hi ha una confusió terminològica entre partit 
polític i grup municipal i que atès fa temps es va facilitar a tots i totes els documents 
corresponents, ara a mode de recordatori per tal d’evitar desajustos en el si de la regidoria, 
explica que les peticions que es fan a les entitats veïnals sense passar per la regidoria, posen 
molta pressió innecessària tant als equips tècnics com a les entitats veïnals, ja que provoquen 
una situació compromesa i incòmoda, i per tant, recorda que s’ha de fer el tràmit específic que 
hi ha a la web de Participació per sol·licitar les sales.  
Pel que fa al segon punt, i en relació amb l’ús del centre cívic de Cappont, té coneixement que 
l’Associació de veïns del barri hauria cedit l’espai a tercers, cosa que segons l’article 21 del 
Reglament de funcionament dels centres cívics i locals socials municipals, això no es pot fer. 
Explica que en el moment que va sortir a la premsa, des del departament es va emetre 
comunicat on quedava clar que d’acord amb l’article esmentat, les entitats i associacions amb 
seu als centres cívics no poden sota cap concepte llogar ni cedir els espais que ocupen a 
terceres entitats. Sempre ha de ser l’Ajuntament de Lleida qui faci aquestes qüestions. Quan 
l’Ajuntament faci la cessió puntual, la persona que la demani haurà d’actuar de la mateixa 
manera i en cas que no es compleixi aquest protocol, l’ajuntament en farà l’advertiment 
pertinent i es prendran les mesures legals establertes al Reglament. Exposa que el passat 27 
de febrer es va requerir a la Presidenta de l’entitat veïnal de Cappont l’aclariment sobre els fets, 
així com, l’aportació de la documentació justificativa i un cop la va facilitar es va remetre als 
serveis jurídics de la Paeria per anàlisi i tramitació de les actuacions oportunes a realitzar. 
Per acabar, exposa que en data 2 de març va enviar recordatori tant a les entitats veïnals, com 
a la FAVLL i als grups municipals, respecte el compliment de la normativa i pel que fa a l’ús 
dels centres cívics per part dels grups municipals, explica que se’ls va fer arribar còpia de la 
disposició transitòria i pel que fa les entitats veïnals i a la FAVLL també se’ls va fer recordatori 
d’acord amb l’article 21 del Reglament de funcionament del centres cívics i locals socials 
municipals, que les entitats amb seu als centres cívics no poden sota cap concepte llogar ni 
cedir espais a terceres entitats, ja que sempre ha de ser l’Ajuntament de Lleida qui faci aquestes 
cessions.  
Dona les gràcies als membres de la Comissió per la seva atenció i en demana la seva implicació 
en aquests temes. 
 
La Presidenta es suma a les congratulacions respecte el tema del segell de l’Infoparticipa i 
també per l’índex del Consorci de l’AOC. En relació amb el que ha comentat la Sra. Gispert 
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creu molt oportú exposar-ho en aquesta Comissió de la Transparència, independentment que 
després es faci en la Comissió oportuna de Presidència, si així ho considera la Regidora. 
 
3. Precs i preguntes. 
 

 
Les intervencions realitzades al llarg de la sessió es recullen en el document annex a aquesta 
acta. 
 
La presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
 
 
La secretària         Vist i plau 
          La presidenta 
 
 


